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ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၆၊ ၂၀၂၀ 
ရန္ကုန္တိုင္းအစိုးရ၏ ပြင့္လင္းျမင္သာ 

မႈမရွိသည့္ ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြမ်ားသုံးစြဲမႈႏွင့္ 
စီမံခန႔္ခြဲမႈအလြဲမ်ားေၾကာင့္ ဘ႑ာေငြမ်ား 
ဆုံး႐ႈံးေနမႈမ်ားကိုေလွ်ာ့ခ်ရန္ ဥပေဒမူၾကမ္း
တစ္ရပ္ေရးးဆြလဲ်က္ရိွေၾကာင္း ရန္ကုန္တုိင္း 
ဘ႑ာေရး၊ စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရးေကာ္မတီ 
ဥကၠ႒ေဒၚစႏၵာမင္းက ဧရာဝတီသုိ႔ေျပာသည္။

သို႔ျဖစ္ရာ ''တိုင္းေဒသႀကီး ဘ႑ာရန္ပုံ 
ေငြမ်ားႏွင့္ ျပည္တြင္း၌ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံျခင္း 
ဥပေဒ""ကို မူၾကမ္းအဆင့္ ေရးဆြဲထားၿပီျဖစ္ 
၍ ဥပေဒခ်ဳပ္႐ုံးႏွင့္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဥပေဒ 
ၾကမ္းေကာ္မတီတို႔တြင္ ေဆြးေႏြးလ်က္ရွိ 
ေၾကာင္း ေဆြးေႏြးၿပီးေနာက္ တုိင္းဘ႑ာေရး၊ 
စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရးေကာ္မတီသို႔ ျပန္ 
လည္ေရာက္ရွိလာပါက စီးပြားေရးလုပ္ငန္း 
ရွင္မ်ားႏွင့္ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးၿပီး သေဘာ 
ထားမွတ္ခ်က္မ်ား ေတာင္းခံသြားမည္ ျဖစ္ 
ေၾကာင္း သိရသည္။

ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရ၏ ျပည္သူ႔ 
ဘ႑ာေငြမ်ားသံုးစြၿဲပီး ရင္းႏီွးျမႇဳ ပ္ႏံွမႈလုပ္ငန္း 
မ်ား လုပ္ေဆာင္သည့္အခါတြင္ ေလလြင့္ 
ဆုံး႐ႈံးမႈ အနည္းဆုံးျဖစ္ေရး၊ ေကာင္းမြန္ 
သည့္စီမံခန႔္ခြဲေရး ျဖစ္ေပၚလာေရး၊ တိုင္း 
အစိုးရပိုင္ ပစၥည္းမ်ားကို ငွားရမ္းျခင္းႏွင့္ 
ေရာင္းခ်ျခင္းကိစၥရပ္မ်ား အဂတိကင္းရွင္း 
ေရးအျပင္ တစ္ဦးတစ္ေယာက္ သို႔မဟုတ္ 
အစုအဖြဲ႕တစ္ခုခုကို လုပ္ငန္းမ်ား ခ်ထားေပး 
ျခင္းကိစၥ ထိန္းခ်ဳပ္ႏိုင္ရန္ ဥပေဒကို ေရးဆြဲ 
ေနရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္းလည္း ေဒၚစႏၵာမင္းက 
ရွင္းျပသည္။

အဆိုပါ ဥပေဒတြင္ အမ်ားျပည္သူမ်ား၏ 
ေငြမ်ားျဖင့္ရင္းႏီွးျမႇဳ ပ္ႏံွေသာ အစုိးရလုပ္ငန္း 
မ်ားသည္ ျပည္သူမ်ားအတြက္ အမွန္တကယ္ 
အက်ဳ းိရိွေစမည့္ ဝန္ဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ား ျဖစ္ 
ေပၚလာေစေရးႏွင့္ ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြမ်ား 

ျဖင့္ တည္ေထာင္ထားေသာ အစုိးရ၏ကုမၸဏီ 
မ်ားကို တိုင္းစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္က စစ္ေဆးပိုင္ 
ခြင့္ရရွိေရးႏွင့္ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ေနသည့္ 
ကိစၥရပ္မ်ားကိုလည္း တိုင္းလႊတ္ေတာ္သို႔ 
တင္ျပရမည္ဆုိသည့္ အခန္းက႑မ်ားကုိလည္း 
ထည့္သြင္းေရးဆြဲထားေၾကာင္း သိရသည္။

လာမည့္ဇြန္လ၌ က်င္းပမည့္ တိုင္းေဒသ 
ႀကီး လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ အဆိုပါ 
''တိုင္းေဒသႀကီး ဘ႑ာရန္ပုံေငြမ်ားႏွင့္ 
ျပည္တြင္း၌ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံျခင္း ဥပေဒ"" ကို 
လႊတ္ေတာ္သုိ႔တင္ျပႏုိင္ရန္ တုိင္းဘ႑ာေရး၊ 
စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရးေကာ္မတီက ေဆာင္ 
ရြက္လ်က္ရွိသည္။

ယင္းအျပင္ ၂၀၀၈ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံ 
ဥပေဒတြင္လည္း တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္ 
နယ္မ်ား၏အစိုးရမ်ားသည္ ျပည္သူ႔ဘ႑ာ 
ေငြမ်ား သုံးစြဲရာ၌ လိုက္နာေဆာင္ရြက္ရမည့္ 
ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ား ရွိထားၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ 
ရန္ကုန္တိုင္းအစိုးရ၏ လုပ္ရပ္တစ္ခ်ဳိ႕သည္ 
အဆုိပါ ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ားကုိလည္း ခ်ဳ းိေဖာက္ 
ရာေရာက္ေနေၾကာင္း ၎က ေျပာဆိုသည္။

ရန္ကုန္တိုင္းအစိုးရ၏ ၂၀၁၆-၁၇ ႏွင့္ 
၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္မ်ားအတြက္ ျပည္သူ႔ 
ဘ႑ာေငြ အသုံးစရိတ္မ်ားကို တိုင္းစာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္က ေလ့လာစစ္ေဆးထားေသာ အစီ 
ရင္ခံစာတြင္ အစုိးရသည္ ဘ႑ာေရးလုပ္ထံုး 

လုပ္နည္းႏွင့္အညီ မလုပ္ေဆာင္ျခင္း၊ စီမံ 
ခန႔္ခြဲမႈအလြဲမ်ားေၾကာင့္ ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြ 
မ်ား ဆုံး႐ႈံးျခင္း၊ လုပ္ပိုင္ခြင့္မ်ားကို ေက်ာ္ 
လြန္လုပ္ေဆာင္ခ့ဲျခင္းႏွင့္ အဖြ႕ဲအစည္းတစ္ခု 
(သို႔မဟုတ္) တစ္ဦးတစ္ေယာက္ကို အထူး 
အခြင့္အေရးေပးထားသည့္ ကိစၥရပ္မ်ား 
ေပၚေပါက္ခဲ့ သည္။

က်ဴးေက်ာ္မ်ားအတြက္ အိမ္ရာ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္အတြက္ တည္ 
ေထာင္ထားေသာ Yangon Metropolitan 
Development (YMD) ကုမၸဏီသည္ မူလ 
ရည္ရြယ္ခ်က္မ်ားကို အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
မႈ အားနည္းျခင္းႏွင့္ ထိုကုမၸဏီတြင္ ရင္းႏွီး 
ျမႇဳပ္ႏွံထားေသာ ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြမ်ားကို 
ဘ႑ာေရး စည္းမ်ဥ္းႏွင့္မညီဘဲ အျခားကိစၥ 
ရပ္မ်ားတြင္ အသုံးျပဳခဲ့ျခင္းသည္ အထက္ပါ 
ကိစၥရပ္မ်ားထဲမွ တစ္ခုျဖစ္သည္။

အဆိုပါ တိုင္းေဒသႀကီး ဘ႑ာရန္ပုံေငြ 
မ်ားႏွင့္ ျပည္တြင္း၌ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံျခင္း ဥပေဒ 
ကို ျပ႒ာန္းႏိုင္ပါက ၂၀၂၀ ေရြးေကာက္ပြဲ 
အၿပီး ထြက္ေပၚလာမည့္ ရန္ကုန္တိုင္းအစိုးရ 
သည္ ျပည္သူ႔ဘ႑ေငြမ်ားသုံးစြဲရာ၌ ထို 
ဥပေဒပါ ဘ႑ာေရးလုပ္ထုံးလုပ္နည္းမ်ား 
ႏွင့္ အျခားစည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းမ်ားကုိ လုိက္နာ 
ရမည္ျဖစ္သည္။
(ကိးုကား-https://burma.irrawaddy.com)  
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ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၀၊ ၂၀၂၀ 

မြန္ျပည္နယ္တြင္ေခတ္အဆက္ဆက္ကတည္းက ေလွ်ာက္ထား 
ရယူ ထားေသာ ေျမလြတ္ေျမလပ္ေျမ႐ိုင္းမ်ားလက္ေတြ႕မွာအသုံးခ် 
ျခင္းမရွိသည့္ေျမယာမ်ားကို ျပန္လည္ စိစစ္သြားမည္ဟု  မြန္ျပည္နယ္ 
အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴးေရးႏွင့္ ပို႔ေဆာင္ဆက္သြယ္ေရး
ဝန္ႀကီးဦးထြန္းေဌးမွ ေျပာသည္။

''ဒါနဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ သက္ဆိုင္ရာ ေျမလြတ္ေျမလပ္ေျမ႐ိုင္း 
စီမံခန႔္ခြဲမႈေကာ္မတီအေနနဲ႔ကလည္း ယခင္အဆက္ဆက္က ယူထား 
ၿပီးေတာ့ အမွန္တကယ္လည္း အသုံးခ်ျခင္းမရွိတဲ့ေျမေတြကို ဧက 
ဘယ္ေလာက္ရိွလည္းဆုိတာကုိ စာရင္းအခ်က္အလက္ ေသခ်ာတိက် 
စြာေကာက္ယူထားၿပီးလည္း ျဖစ္ပါတယ္။ အဲဒီထဲက အမွန္တကယ္ 
မလုပ္ေတာ့တဲ့ ေျမလြတ္ေျမလပ္ေျမ႐ိုင္းေတြကို ျပန္လည္သိမ္းဆည္း 
ခဲ့တာေတြလည္း ရွိပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ ေျမလြတ္ေျမလပ္ေျမ႐ိုင္း 
ေတြကို ေလွ်ာက္ထားရယူထားၿပီး ဘယ္လိုမွအသုံးခ်ျခင္းမရွိတဲ့ေျမ 
ေတြကို ျပန္လည္စိစစ္တဲ့ မည္သည့္အစီအစဥ္မ်ဳိးနဲ႔မဆို ပါဝင္ေပါင္း 
စပ္ၿပီးေတာ့ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္သြားမွာပါ""ဟု ဦးထြန္းေဌးကေျပာ 
သည္။  

ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၁၉ ရက္က က်င္းပခဲ့သည့္ ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ (၁၅) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ေဒါက္တာေအာင္ႏုိင္ဦး (ေခ်ာင္းဆံု -၁) 
၏ မြန္ျပည္နယ္အတြင္းရွိ ေျမလြတ္ေျမလပ္ႏွင့္ေျမ႐ိုင္းမ်ားအား လုပ္
ကိုင္ေဆာင္ရြက္ခြင့္ရရွိေရးအတြက္ မည္ကဲ့သို႔ ခြင့္ျပဳေဆာင္ရြက္ထား 
သည္ကို သိရွိလိုေၾကာင္း ဆက္စပ္ေမးခြန္းေမးျမန္းရာမွာ ဝန္ႀကီးက 
ေျဖၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

ေဒသခံျပည္သူမ်ားက ေျမလြတ္ေျမလပ္ေျမ႐ိုင္းမ်ားတြင္ လုပ္ 
ကိုင္ေဆာင္ရြက္ေနေသာ္လည္း ကိုယ္ပိုင္စိုက္ပ်ဳိးထုတ္လုပ္ခြင့္ရရိွ 
ေရး တင္ျပေလွ်ာက္ထားရမည့္ အေျခခံအေၾကာင္းအရင္းကုိ သိရိွျခင္း 
မရွိေၾကာင္း၊ တာဝန္ရွိသူမ်ားအေနျဖင့္ ဥပေဒအေၾကာင္း နားလည္ 

သူမ်ား၏ တင္ျပေလွ်ာက္ထားမႈကိုခြင့္ျပဳေပးျခင္းသည္ ေဒသခံေတြ 
ႏွင့္ ျပႆနာေတြျဖစ္ေပၚေစခဲ့သည္ဟု ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက 
ဆိုသည္။

ယင္းႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ဝန္ႀကီးဦးထြန္းေဌးက ''မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ 
အဖြ႕ဲအေနနဲ႔ ေျမလြတ္ေျမလပ္ေျမ႐ုိင္းေတြလုပ္ကုိင္ခြင့္ တင္ျပေလွ်ာက္ 
ထားရာမွာမည္သည့္ပုဂၢိဳလ္အဖြဲ႕အစည္းမ်ားကိုမွ် ဦးစားေပးခြင့္ျပဳ 
ေပးခဲ့ျခင္းမ်ဳိးမဟုတ္ဘဲ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရး၊ အလုပ္အကိုင္အခြင့္အလမ္း 
ေဖာ္ေဆာင္ေရးနဲ႔ အမ်ားအက်ဳိးထိခိုက္မႈမရွိေစဘဲ ေက်းရြာအဆင့္ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ ေရရွည္တည္တံ့ေရးကိုရည္ရြယ္ၿပီး လုပ္ကိုင္ခြင့္ျပဳေပး 
တာျဖစ္တယ္""ဟု ျပန္လည္ေျဖၾကားခဲ့သည္။

ထို႔အျပင္ အခ်ဳိ႕ေဒသေတြမွာ ျမစ္ေရႀကီးမႈကို ႏွစ္စဥ္ႀကဳံေတြ႕ေနရ 
သည့္အတြက္ လုပ္ငန္းလုပ္ကိုင္ရာမွာ အခက္အခဲမ်ဳိးစုံႀကံဳေတြ႕ႏိုင္ 
ေသာေၾကာင့္ ေငြေၾကးတတ္ႏိုင္ေသာသူမ်ားႏွင့္ နည္းပညာပိုင္းကြၽမ္း 
က်င္သူမ်ားသာ ေျမလြတ္ ေျမလပ္ ေျမ႐ုိင္းေတြမွာ လာေရာက္ေလွ်ာက္ 
ထားလုပ္ကိုင္ေစလိုသည္ဟု ဝန္ႀကီးက ဆက္လက္ေျပာသည္။

မြန္ျပည္နယ္တြင္ ေျမလြတ္ေျမလပ္ေျမ႐ိုင္း စုစုေပါင္းဧက 
၂၄၀၀၀ ဧကေက်ာ္အား လုပ္ကိုင္ခြင့္ျပဳထားၿပီး အမွန္တကယ္လုပ္
ကိုင္ျခင္းမရွိသည့္  ေျမလြတ္ေျမလပ္ေျမ႐ိုင္းဧက ၃၉၀၀ ဧကေက်ာ္ 
အား ၂၀၁၈ ခုႏွစ္အတြင္းမွာ အစိုးရအဖြဲ႕မွ ျပန္လည္သိမ္းဆည္းခဲ့ 
ေၾကာင္း သိရသည္။  (ကိုကား-https://www.mizzimaburmese.com)

မြန္ျပည္နယ္က  အသုံးခ်ျခင္းမရွိေသာေျမယာမ်ား   ျပန္လည္စိစစ္မည္

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၂၊ ၂၀၂၀ 

စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဒုတိယ 
ၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳ ပ္ ဦးေက်ာ္သူရကုိ တာဝန္ 
က ယာယီရပ္စဲလိုက္သည္ဟု ေဖေဖာ္ဝါရီလ 
၂၁ ရက္ေန႔ ရက္စြနဲဲ႔ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ 
႐ုံးက အမိန႔္စာထုတ္ျပန္ခဲ့သည္။ 

ျပည္ေထာင္စုတရားလႊတ္ေတာ္႐ံုး၏ အမိန႔္ 
ေၾကာ္ျငာစာအမွတ္ ၁၉/၂၀၂၀ ႏွင့္ ထုတ္ျပန္ 
ခဲ့ၿပီး ႏိုင္ငံ့ဝန္ထမ္းနည္းဥပေဒ ၁၇၂ အရ 
ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၁ ရက္ မနက္ပုိင္းကစ၍ တာဝန္ 

က ယာယီရပ္စဲလိုက္သည္ဟု အမိန႔္စာမွာ 
ပါရွိသည္။ 

''အမိန႔္စာထြက္တာက ဟုတ္တယ္။ 
ဘာေၾကာင့္ဆုိတာေတာ့ မသိရေသးဘူး""လုိ႔ 
လႊတ္ေတာ္ရိွ သတင္းရင္းျမစ္တစ္ဦးက ေျပာ 
သည္။ 

ဦးေက်ာ္သူရသည္ ဒုတိယအႀကိမ္ 
စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ တာ 
ဝန္ထမ္းေဆာင္သည္မွာ  ၃ ႏွစ္ေက်ာ္ ရွိၿပီ 
ျဖစ္သည္။

၎ႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 

စားလွယ္တခ်ဳိ႕ႏွင့္ လႊတ္ေတာ္႐ုံးဝန္ထမ္း 
တခ်ိဳ႕က အဂတိတိုက္ဖ်က္ေရးေကာ္မရွင္ကို 
၂၀၁၉ ခုႏွစ္၊ မတ္လက တိုင္တန္းမႈမ်ားရွိခဲ့ 
သည္။ 

တိုင္ၾကားမႈကို အဂတိတိုက္ဖ်က္ေရး 
ေကာ္မရွင္မွ တာဝန္ရွိသူတခ်ဳိ႕က ၂၀၂၀ 
ခုႏွစ္၊ ဇန္နဝါရီလအတြင္းတြင္ ကနဦး 
လာေရာက္စစ္ေဆးမႈမ်ား ျပဳလုပ္ခဲ့ေၾကာင္း 
သိရသည္။

(ကိးုကား-http://burmese.dvb.no) 

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္  ဒုၫႊန္ခ်ဳပ္ကို   တာဝန္မွယာယီရပ္စဲ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၆

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၈၊ ၂၀၂၀ 

အမ်ဳ းိသားဒီမုိကေရစီအဖြ႕ဲခ်ဳ ပ္ပါတီ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ ပါတီဝင္မ်ားကို 
တိုင္ၾကားသည့္စာမ်ားထဲက ၁၀ ရာခိုင္ႏႈန္း 
ကို အေရးယူၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း အမ်ဳိးသားဒီမို 
ကေရစီအဖြ႕ဲခ်ဳ ပ္၊ တုိင္ၾကားစာစိစစ္ေရးေကာ္ 
မတီဥကၠ႒ေဒါက္တာမ်ဳိးၫြန္႔က ေျပာသည္။

''တိုင္ၾကားစာ ၅၀၀ ထဲက ၄၅၀ ကို စိစစ္ 
ၿပီးပါၿပီ။ ဒီထဲက ၁၀ ရာခိုင္ႏႈန္းကို အေရးယူ 
ၿပီးပါၿပီ""ဟု ေဒါက္တာမ်ဳိးၫြန႔္ကဆိုသည္။

ယင္းသို႔တိုင္ၾကားရာတြင္ ပါတီဝင္ 
အခ်င္းခ်င္း တိုင္ၾကားမႈက အမ်ားဆုံးျဖစ္ၿပီး 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ား ဖြ႕ံၿဖိဳးေရးလုပ္ 
ငန္းမ်ားလုပ္ေဆာင္ျခင္း၊ ရပ္ကြက္အတြင္း
ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးျခင္းျပဳလုပ္ရာမွာ သက္ 
ဆုိင္ရာ ရပ္ေက်းပါတီဝင္မ်ားကုိ ေခၚယူမႈမျပဳ 
ျခင္း မ်ားေၾကာင့္ တိုင္ၾကားမႈမ်ားပါဝင္သည္။ 

ရပ္ကြက္ေနျပည္သူမ်ားက တုိင္ၾကားရာတြင္ 
ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးရန္ပုံေငြခ်မေပးမႈေၾကာင့္  တုိင္ 
ၾကားၾကၿပီး အဂတိလုိက္စားမႈေခါင္းစဥ္ျဖင့္ 
တုိင္ၾကားမႈမ်ားလည္းရိွေၾကာင္း သိရသည္။

အဂတိလုိက္စားမႈျဖင့္ တုိင္ၾကားခံရလွ်င္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္သာမက လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ႏွင့္ နီးစပ္သည့္သူမ်ား 
၏ အဂတိလိုက္စားမႈကို ထည့္သြင္းစဥ္းစား 
ေၾကာင္း ၎ကဆိုသည္။

တိုင္ၾကားစာမ်ားကို အေရးယူရာတြင္ 
ႏႈတ္ျဖင့္ေခၚယူသတိေပးျခင္း၊ စာျဖင့္ခံဝန္ 
ထိုးခိုင္းျခင္း၊ ပါတီတာဝန္ ၆ လ ရပ္ဆိုင္းျခင္း၊ 
ပါတီတာဝန္ရပ္ဆုိင္းျခင္းႏွင့္ ပါတီကထုတ္ပယ္ 
ျခင္းမ်ားျပဳလုပ္ခ့ဲေၾကာင္း  ေဒါက္တာမ်ဳ းိၫြန္႔ 
ကဆိုသည္။ တိုင္ၾကားစာမ်ားထဲတြင္ အေရး 
ယူသည့္အမႈမ်ားရွိသလို စည္းကမ္းခ်က္ႏွင့္ 
မညီ၍ ပယ္လိုက္ရသည့္စာမ်ားႏွင့္အမႈပိတ္
လိုက္ရသည့္ တိုင္ၾကားစာမ်ားလည္းရွိသည္

ဟုဆိုသည္။
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားအား တုိင္ 

ၾကားမႈတြင္ တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားကို တိုင္ၾကား 
မႈက အမ်ားဆုံးျဖစ္ၿပီး ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္
ကုိယ္စားလွယ္မ်ားကုိ တုိင္ၾကားမႈက ဒုတိယ 
အမ်ားဆုံးျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။

ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးက ပါတီတြင္းတုိင္ 
ၾကားမႈအမ်ားဆုံးျဖစ္ၿပီး ပဲခူးတိုင္း၊ ဧရာဝတီ 
တိုင္း၊ မြန္ျပည္နယ္၊ စစ္ကိုင္းတိုင္း၊ မေကြး 
တိုင္း၊ မႏၲေလးတိုင္းမ်ားကလည္း တိုင္ၾကား 
မႈမ်ားေၾကာင္း သိရသည္။

တိုင္ၾကားစာစိစစ္ေရးေကာ္မတီ စတင္ 
ဖြ႕ဲစည္းသည့္ ၂၀၁၇ ခုႏွစ္မွ ယခုအထိ တုိင္ၾကား 
စာ တစ္ေထာင္ေက်ာ္ထဲမွ ေကာ္မတီမွလက္ခံ 
စိစစ္ရန္ စည္းကမ္းခ်က္ႏွင့္ ကိုက္ညီသည့္ 
တိုင္ၾကားစာ ၅၀၀ ခန႔္ကိုသာ ရရွိခဲ့ျခင္းျဖစ္ 
သည္။   (ကိးုကား-https://www.mizzimaburmese.com)

တိုင္ၾကားစာ၏  ၁၀  ရာခိုင္ႏႈန္းအား   အေရးယူၿပီးၿပီဟု  NLD   ေျပာ

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၄၊ ၂၀၂၀ 

ဒလၿမိဳ႕နယ္အတြင္းရွိ သိမ္းဆည္းခံ လယ္ယာေျမမ်ားအေရးႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ မေျဖရွင္းေပးဟုဆိုကာ ေျမသိမ္းခံေတာင္သူတစ္ဦးက 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားကို သတ္ျဖတ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ဖုန္း 
ျဖင့္ အႀကိမ္ႀကိမ္ဆက္သြယ္ၿခိမ္းေျခာက္ေနသည္ဟု ဒလၿမိဳ႕နယ္ 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးထြန္းရင္က ေျပာသည္။

''သတ္မယ္ဆိုတာခ်ည္းပဲ။ ကိုယ္စားလွယ္ေတြကို သတ္မယ္ဆို 
ၿပီး တဖြဖြေျပာတယ္။ လူကိုလည္း ကြၽန္ေတာ္သိတယ္။ သူ အသိမ္းခံ 
ထားရတဲ့ ေျမေနရာကိုလည္း သိတယ္။ ကိုယ္စားလွယ္ေတြ အခုလို 
ၿခိမ္းေျခာက္ခံရတယ္ဆိုရင္ ဒါနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး သတိထားေဆာင္ရြက္ဖို႔ 
အစုိးရမွာ တာဝန္ရိွလာၿပီလုိ႔ေျပာခ်င္တယ္""ဟု ဦးထြန္းရင္က ေျပာသည္။

ဒလၿမိဳ႕နယ္အတြင္း သိမ္းဆည္းခံေျမယာမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ 
နစ္နာေၾကးေပးအပ္ရန္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕က စိစစ္ 
ညႇိႏႈိင္းမႈမ်ားရွိခဲ့ေသာ္လည္း လက္ရွိအခ်ိန္အထိ အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ႏိုင္ျခင္း မရွိေသးေၾကာင္း ၎ကရွင္းျပသည္။

ထို႔ေၾကာင့္ နစ္နာသူေျမသိမ္းခံေတာင္သူမ်ားက လႊတ္တာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအေပၚ ေဝဖန္မႈမ်ားရွိလာၿပီး လက္ရွိအခ်ိန္တြင္ 
အသက္အႏၲရာယ္ ၿခိမ္းေျခာက္ခံရသည္အထိ ျဖစ္လာေၾကာင္း 
ဦးထြန္းရင္ကေျပာသည္။

ဒလၿမိဳ႕နယ္မွ သိမ္းဆည္းခံ ေျမယာမ်ားအေရးႏွင့္ပတ္သက္၍ 
ဒုတိယသမၼတဦးဟင္နရီဗန္ထီးယူ ဦးေဆာင္သည့္ လယ္ယာေျမႏွင့္ 
အျခားေျမမ်ား သိမ္းဆည္းခံရမႈမ်ား ျပန္လည္စိစစ္ေရး ဗဟုိေကာ္မတီ 

သို႔ အစီရင္ခံစာတင္သြင္းထားေသာ္လည္း အေၾကာင္းျပန္ၾကားမႈမရွိ 
ေသးေၾကာင္း ၎ က ရွင္းျပသည္။

''အခုျပႆနာက လႊတ္ေတာ္မွာ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းမေမးလို႔ 
တဲ့။ ဒါက ေမးခြန္းေလာက္နဲ႔ လုံေလာက္တဲ့ ကိစၥမဟုတ္ဘူးဆိုတာ 
ရွင္းျပတယ္။ လက္မခံဘူး။ ကိုယ္စားလွယ္တစ္ေယာက္ကို သတ္ၿပီးမွ 
သိမ္းဆည္းခံလယ္ယာေျမကိစၥကို မွန္မွန္မေျဖရွင္းလို႔ သတ္တယ္ဆို 
တာ အေၾကာင္းျပမယ္လို႔ ေျပာတယ္''ဟု ၿခိမ္းေျခာက္ခံရမႈႏွင့္ပတ္ 
သက္၍ ဦးထြန္းရင္က ေျပာသည္။

တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးထြန္းရင္ထံသို႔ 
ဆက္သြယ္ၿခိမ္းေျခာက္သည္ဟုဆိုေသာ လက္ကိုင္ဖုန္းနံပါတ္သို႔ 
7Day News Daily သတင္းစာက ဆက္သြယ္ေမးျမန္းရာ ဖုန္းျပန္ 
လည္ေျဖၾကားသူ ကိုေစာထူးက ၎အေနျဖင့္ ၿခိမ္းေျခာက္ေျပာဆိုခဲ့ 
သည္မွာ မွန္ကန္ေၾကာင္းတုံ႔ျပန္သည္။

 ေျမယာသိမ္းဆည္းခံရမႈမ်ားေၾကာင့္ နစ္နာခဲ့သူမ်ားကို နစ္နာ 
ေၾကးအျဖစ္ သိမ္းဆည္းခံေျမဧရိယာ၏ ၂၀ ရာခိုင္ႏႈန္း ျပန္လည္ 
ေပးအပ္ရန္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕က ဆုံးျဖတ္ခဲ့ေသာ္ 
လည္း လက္ေတြ႕အေကာင္အထည္ေဖာ္ျခင္းမရွိ၍ လႊတ္ေတာ္၌ 
တရားဝင္ေမးခြန္းထုတ္ရန္ ကိုယ္စားလွယ္ကို တိုက္တြန္းခဲ့ေၾကာင္း 
ကိုေစာထူးက ေျပာသည္။

အထက္ပါၿခိမ္းေျခာက္မႈႏွင့္ပတ္သက္၍ လတ္တေလာတြင္ အမႈ 
ဖြင့္တုိင္ၾကားရန္မရိွေသးဘဲ ဆက္လက္ေစာင့္ၾကည့္မည္ဟု ဦးထြန္းရင္ 
ကေျပာသည္။
(ကိးုကား-https://7day.news/) 

သိမ္းဆည္းခံလယ္ယာေျမကိစၥ   မေျဖရွင္းေပးဟုဆိုကာ   ေတာင္သူတစ္ဦးက   လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ကို   ၿခိမ္းေျခာက္


